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s l o v o  s t a r o s t k y  —

Červen přinesl veřejnosti bohatou nabídku akcí kulturních 
i sportovních a myslím, že bylo z čeho vybírat. Děkuji všem 
pořadatelům, kteří je pro nás připravili. 
 Zároveň však probíhají i věci méně viditelné. Obchvat zůstá-
vá stále jednou z hlavních priorit. Ze setkání se starosty a zá-
stupci Krajského úřadu Královéhradeckého kraje vím i to, že 
mnohé obce mají velké problémy s výkupem pozemků, Opočno 
patří v tomto směru mezi nejpřipravenější. Zahájení výstavby 
samotného obchvatu je stanoveno na rok 2018, nyní jednáme 
se Správou a údržbou silnic Hradec Králové o opravách, které 
s výstavbou obchvatu souvisí. Nový povrch je plánován na sil-
nici při severní frontě náměstí, kde by měla být vrácena kostka. 
Podařilo se vyjednat i opravu dalších silnic, nový povrch do-
stane silnice od křižovatky u hřbitova na Semechnice, silnice 
do Dobrušky a silnice od Jordánku do Pohoří. 
 Jednání probíhají i ve věci nemocnice a čp. 2. V otázce ne-
mocnice se stále více přikláníme k možnosti zainvestování ze 
strany budoucího provozovatele a tímto směrem i jednáme. 
Budovu čp. 2 nyní čeká výběrové řízení na projektovou doku-
mentaci, která bude sloužit ke stavebnímu povolení a je nedíl-
nou součástí žádosti o dotaci. 
 Posun, který nás moc netěší, nastal v jednání o klášteře. Na 
základě dovolání Krajského úřadu Královéhradeckého kraje 

byl celý spor vrácen Okresnímu soudu a před námi je poměrně 
obtížné rozhodování o dalším postupu. 
 Kromě priorit však je množství zdánlivých maličkostí, které 
často jen tak „procházejí“ kolem nás, dovolte zmínit aspoň ně-
které. Technické služby upravily cestičky v urnovém háji. Při 
cestě na Broumar už se nebudeme muset dívat na nevzhled-
ný prostor bývalé skládky, vše bylo upraveno. Zkultivována 
je i alej zvaná „v třešinkách“. V těchto dnech probíhá oprava 
vodovodního řadu v Severním sektoru.
 Máme hotový strategický plán a začínáme s prvními kro-
ky při jeho naplňování, nyní především v oblasti cestovního 
ruchu. Důležitým počinem jsou nové Turistické noviny, kte-
ré jsou zároveň začátkem spolupráce mezi naším městem 
a Dobruškou. Společné Turistické noviny Opočno–Dobruška 
jsou signálem pro další cestu přínosnou pro obě města, popří-
padě okolní obce. 
 Poslední zprávou dnešních novin ode mne je ta, že došlo 
k výměně některých zastupitelů. Ze zastupitelstva odstoupili 
Mgr. Jana Hrnčířová, MUDr. Milič Světlík a Štěpán Jelínek. 
Děkuji jim za dosavadní práci a přeji hodně úspěchů v osob-
ním i profesním životě.  Nově jmenovaným zastupitelům – Ing. 
Blanka Bartoňová, Petr Smola, DiS., a Karel Tichý – přeji hod-
ně sil při práci pro naše město. 
 Na závěr bych chtěla všem popřát krásné letní dny a hodně 
sluníčka.  Šárka Škrabalová, starostka 

Pátek 24. 6. byl v Opočně a Dobrušce ve znamení odstartování společné turistické sezony. Součástí setkání bylo zastavení u záhonu Bohumila 
Vally. Poděkování patří nejen pořadatelům a hostům, ale také všem účinkujícím včetně dětí z MŠ, a živnostníkům, kteří připravili příjemná zasta-
veníčka ve svých provozovnách. Zleva starosta Dobrušky Ing. Petr Lžíčař, starostka Opočna Šárka Škrabalová a Jiří Králíček ze spolku Abakus.
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z jednání  rady —

Rada města Opočna č. 44/2016 a 45/2016

 − Rada města rozhodla zadat veřejnou zakázku na rekonstrukci místních 
komunikací Vorlova a Charouzova ulice v Opočně firmě Dlažba Vysoké 
Mýto, s.r.o., Husova 437, Vysoké Mýto.

 − Rada města schvaluje znění smlouvy o dílo mezi městem Opočnem 
a firmou Dlažba Vysoké Mýto, s.r.o., Husova 437, Vysoké Mýto a pově-
řuje starostku podpisem této smlouvy.

 − Rada města bere na vědomí, že bude jednáno s architektem o možných 
úpravách a změnách rekonstrukce místních komunikací ve Vorlově 
a Charouzově ulici v Opočně, a že může dojít ke vzniku vícenákladů, 
které musí být předem odsouhlaseny.

 − Rada města schválila znění smlouvy o dílo mezi městem Opočnem a fir-
mou Václav Kánský, Přepychy na stavební úpravy sborovny v ZŠ čp. 11 
a zřízení bezbariérového WC v budově ZŠ čp. 313 (nad poštou).

 − Rada města schválila znění smlouvy o dílo s firmou Štěpánek, spol. 
s r.o., Opočno na opravu kapličky v Čánce.

 − Rada města schválila umístění čtyř odkládacích schránek na pozemcích 
města pro potřeby České pošty.

 − Rada města rozhodla o zakoupení knihy prvního uceleného soupisu ole-
jomaleb Františka Kupky.

 − Rada města schválila prezentaci města Opočna v publikaci Městská he-
raldika Čech, Moravy a Slezska.

 − Rada města rozhodla o připojení se k petici obcí a měst k návrhu nového 
zákona o odpadech, který by přinesl nepřiměřené zvýšení nákladů pro 
obce i občany za likvidaci a svoz odpadů.

 − Rada města rozhodla zadat zakázku Výběrové řízení na poradenskou 
činnost a zpracovatele žádosti o dotaci projektu „REKONSTRUKCE 
OBJEKTU Č.P. 2 V OPOČNĚ“ společnosti DABONA s.r.o.

 − Rada města schválila uzavření Darovací smlouvy se společností ŠKO-
DA AUTO a.s. a částku 50.000 Kč na zakoupení a montáž herních prvků 
a dopadových ploch na dětském hřišti v Opočně – Podzámčí.

 − Rada města schválila realizaci akce Výměna vodovodního řadu v Sever-
ní ulici. Dodavatelem akce budou Technické služby města Opočna, s.r.o.

 − Rada města schválila zveřejnění záměru na prodej nemovitosti – po-
zemku parc. č. 129 zastavěná plocha a nádvoří, jehož součástí je objekt 
občanské vybavenosti čp. 125 s příslušenstvím na pozemku parc. č. 129, 
za minimální kupní cenu 1.200.000 Kč. (oční optika).

 − Rada města vzala na vědomí přerušení provozu RTG pracoviště v ob-
dobí letních prázdnin. Po dobu přerušení nebudou účtovány náklady 
spojené s nájmem těchto prostor. 

 − Rada města rozhodla o realizaci dětského hřiště Podzámčí firmou TR 
Antoš, s.r.o., Turnov.

 − Rada města rozhodla o pokračování v přípravě realizace nového stano-
viště polozapuštěných kontejnerů v Mírové ulici. 

z jednání  zastupi te ls tva —

Zastupitelstvo města Opočna č. 12/2016

 − Zastupitelstvo města Opočna zvolilo novým členem rady města paní 
Barboru Ležákovou, novými členy finančního výboru pana Karla Tiché-
ho a pana Ing. Michala Pultara a novým předsedou finančního výboru 
paní Barboru Ležákovou.

 − Zastupitelstvo města Opočna schválilo Strategický plán rozvoje města 
Opočna pro období 2016–2025.

 − Zastupitelstvo města Opočna schválilo poskytnutí dotace spolku Opo-
čenská beseda na projekt Renesance Opočno ve výši 20.000,- Kč.  

 − Zastupitelstvo města Opočna schválilo uzavření souhlasného prohláše-
ní mezi městem Opočnem a Úřadem pro zastupování státu ve věcech 

majetkových ve věci uznání vlastnictví České republiky k pozemkům 
parc. č. 474/2, parc. č. 474/3 a parc. č. 474/6 v k. ú. Opočno pod Orlický-
mi horami v ulici Skuherského.

 − Zastupitelstvo města Opočna schválilo uzavření souhlasného prohláše-
ní mezi městem Opočnem a Úřadem pro zastupování státu ve věcech 
majetkových ve věci uznání vlastnictví České republiky k pozemkům 
parc. č. 268/3, 358/4, 283/1, 283/2, 283/3, 283/4, 283/5, 283/6, 283/7, 
283/8, 283/9, 283/10, 283/11, 283/12, 283/13, 283/14, 283/15, 283/16, 
283/17, 283/18, 283/19, 283/20 a 283/21 vše v k.ú. Opočno pod Orlic-
kými horami v ulici Dobrušská.

 − Zastupitelstvo města Opočna schválilo, aby kruhový záhon na Kupkově 
náměstí, umístěný na pozemku parc. č. 1673 v k. ú. Opočno pod Or-
lickými horami, před pomníkem obětí druhé světové války, nesl název 
„Záhon Bohumila Vally“. Mgr. Renáta Černá, tajemnice MěÚ Opočno

 zprávy  nejen  z  radnice  —

O D E Č T Y  V O D Y

Vážení občané, přiblížil se další termín pravidelného čtvrtletního 
odečtu vodoměrů (k 30. 6. 2016), dovolujeme si vás znovu požá-
dat o spolupráci a nahlášení stavu vašich vodoměrů pomocí ode-
čítacího lístku, který odevzdáte v podatelně MÚ nebo v kanceláři 
Technických služeb města Opočna, je možné i zavolat na tel. čísla: 
494 667 616 a 725 189 385, nebo poslat odečet e-mailem: machu-
tova@tsmopocno.cz a nebo pomocí formuláře, který najdete na 
našich webových stránkách www.tsmopocno.cz (nejpozději do 
10. 7. 2016). Děkujeme. Zdeňka Machútová, TSMO

Odečítací lístek naleznete na straně 16.

A k T u á l n í  i n f O r m A c E 
k E  k O T l í k O V ý m  D O T A c í m

Druhé kolo kotlíkových dotací startuje 12. 9. 2016 v 8 hodin. Tato 
informace zazněla z úst zástupců Královéhradeckého kraje na 
informačním semináři k dotačnímu programu Snížení emisí z lo-
kálního vytápění domácností, který se uskutečnil dne 14. 6. v Ko-
dymově národním domě. Zástupci  kraje zde přiblížili občanům 
Opočna a okolních obcí problematiku čerpání dotace, způsob po-
dání žádosti, definici způsobilých výdajů a jejich proplácení a zod-
pověděli všechny dotazy účastníků. Občanům byla nabídnuta me-
todická pomoc s vyplňováním žádosti o dotaci a realizací projektu. 
 Dotace je určena vlastníkům rodinných domů na výměnu sta-
rých neekologických kotlů na pevná paliva  s ručním přikládá-
ním za nové nízkoemisní kotle na pevná paliva, tepelná čerpadla 
nebo plynové kondenzační kotle. Výše podpory bude vypočítána 
ze skutečně vynaložených nákladů na výměnu zdroje vytápění, 
nejvýše však z částky 150.000 Kč. Podle typu nového zařízení činí 
výše podpory 70–80 %. Náklady lze uplatnit i zpětně na opatření 
realizovaná po 15. 7. 2015. Žádosti se budou podávat on-line na 
dvoustránkovém formuláři  a jejich vyplnění není nic náročného. 
Větší pozornost je třeba věnovat povinným přílohám, které musí 
být doplněny v listinné podobě, vč. podpisu žádosti, do 10 dnů od 
její akceptace. Pro urychlení podání žádostí  je  vhodné mít předem 
připravený registrační formulář s přihlašovacími údaji žadatele. 
Podpořené projekty musí být realizovány do 10 měsíců od podpi-
su smluv poskytovatelem dotace. Udržitelnost projektu je 10 let. 
Bližší informace k dotaci lze získat na adrese http://kotliky.kr-
-kralovehradecky.cz/ nebo na tel. č. 601 350 954  a 725 948 531  
(p. Bernatská a p. Jáklová).
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 Město Opočno má zájem zlepšit kvalitu ovzduší ve městě a vy-
bízí proto občany, aby využili možnosti získat dotaci na výměnu 
zastaralých zdrojů vytápění. Nabízí radu i pomoc se zpracováním 
žádostí o dotaci.  Bc. Jaroslav Koudelka, 
 vedoucí oddělení sociálních věcí a životního prostředí
 MěÚ Opočno

n O V é  ú l Y  P r O  O P O Č E n s k é 
V Č E l A ř E

Z rozpočtu Královéhradeckého kraje byla základní organizaci 
Opočno Českého svazu včelařů poskytnuta dotace 70.000 Kč na 
financování výdajů při realizaci projektu „Včelaři Opočno – Prak-
tická péče o životní prostředí“. Dotace je poskytována podle pod-
mínek dotačního programu Královéhradeckého kraje „15ZPD06 
Praktická péče o přírodní prostředí, zdroje a produkty“, projekt je 
evidován pod číslem 15ZPD06–0029. 

Projekt je zaměřen na praktickou péči o životní prostředí v okolí 
Opočna, na využívání přírodních zdrojů. Cílem projektu je pro-
střednictvím materiálně-technického vybavení posílit možnosti 
péče o životní prostředí v okolí Opočna, obnovou úlových sestav 
přispět k ozdravění chovu včel. Opočenští včelaři si pořídili mo-
derní nástavkové úly, nová včelstva a také odparníky pro biologic-
ké způsoby ochrany včelstev. Novými úly jsou od jarního období 
vybaveny včelnice členů místní organizace v Opočně, Semechni-
cích a Čánce. Místní organizace včelařů má 26 členů, kteří obhos-
podařují na 300 včelstev.  Jarmila Nárovcová

c V i Č E n í  n E j E n  P r O  s E n i O r Y 
— s m  s Y s T é m  O P ě T  V  O P O Č n ě —

Od září 2016 opět nabízí Spolek přátel Jitřenka seniorům mož-
nost speciálního cvičení vhodného pro lidi s problémy v oblasti 
zad a pohybového aparátu, popř. jako prevenci zmíněných problé-
mů. Cvičení je vhodné pro jakoukoliv věkovou skupinu od 5 let do 
100 let – děti, ženy, muže, seniory, sportovce. Cvičení má také vel-
ký význam u poruch velkých kloubů (kyčelní, kolenní a ramenní, 
klouby nohou a klenba nožní).
 Metoda „SM systém“ neboli „Stabilizační a mobilizační sys-
tém“ se opírá o 25 let klinických zkušeností s tímto cvičením u pa-

cientů s bolestmi páteře v bederní, hrudní i krční oblasti, u pa- 
cientů s akutním výhřezem ploténky a u skoliózy. Více informací 
získáte na stránkách www.spiralstabilization.com.
 Cvičení se skládá ze sestavy cviků dle MUDr. Richarda Smíška. 
Základní systém 12 cviků zajistí protahovací a zároveň posilovací 
program pro vaše tělo. Stačí cvičit 10 minut denně a poznáte vý-
sledky. Cvičení lze provádět doma i venku, pro osoby se ztíženou 
pohyblivostí existují i varianty pro cvičení v sedě. Pro dokonalé 
naučení 12 základních cviků doporučujeme absolvovat alespoň 
8–10 lekcí cvičení SM systému ve skupině, kde na vás bude dohlí-
žet cvičitel. Cvičí se v malých skupinách po 5 osobách. 
 Pro seniory máme příznivou zprávu – 8 lekcí, během kterých 
zvládnou senioři nezbytné cviky, bude zdarma. Ke cvičení je 
nutné mít speciální cvičební lano, které nabízíme po dobu kur-
zu k bezplatnému zapůjčení, neboť je třeba cvičit pravidelně 
i doma k upevnění cviků – v případě, že se senior rozhodne po 
skončení kurzu pro trvalé domácí cvičení, může si lano odkoupit  
za cenu 490 Kč. 
 Zájemci o cvičení se mohou hlásit do 31. 7. 2016 na tel. 605 706 
954 nebo e-mailem na sos@opocno.cz. Absolventům předchozí-
ho seniorského kurzu nabízíme zdarma 4 opakovací hodiny. Přes-
né datum a časy cvičení budou upřesněny dle počtu zájemců.
 Mgr. Kamila Vilímková, ředitelka Jitřenky

P ř í r O D A  n A  D O s A h

Ovocný sad, lesní parčík a bylinková zahrádka může na malém 
prostoru vzniknout i uprostřed města. Nevěříte? Přijďte se podí-
vat do parčíku vedle Domova pro seniory Jitřenka. Kromě toho, 
že si zde můžete zacvičit a protáhnout svaly (vhodné pro seniory), 
také můžete posedět na lavičkách, potěšit se pohledem na trsy 
rozkvetlých bylinek a květin různého druhu. Mezi nejznámější pa-
tří meduňka, máta, šalvěj, dobromysl, kontryhel, tymián, levan-
dule, chryzantémy, růže, kopretiny a další a další. Že je všechny 
neznáte? Nevadí, jsou opatřeny popisky s názvem. Ovocné stro-
my nyní odkvétají a na višeň, jabloně, broskve, kiwi a hrušku po-
řádají nálety včelky a čmeláci. Na lípě, smrku, borovicích, břízách 
a dalších se ukrývají ptáci zpěváci a ráno nás vítají svým zpěvem. 
Angrešt, rybíz a kustovnice po dozrání svých plodů obohatí náš 
jídelníček.

 Na poměrně malém prostoru roste ve vzájemné symbióze bo-
hatý sortiment všech možných květin, bylinek, stromků, keřů, 
travin aj. Kdo se chce potěšit pěknou přírodou, může se přijít po-
dívat.  Těší se zahradníci z Jitřenky

Parčík za Jitřenkou láká k pohybu i odpočinku.  foto: archiv Jitřenky

Včelaření není vůbec snadné. Naši včelaři o tom ví své a podporu si 
určitě zaslouží.  foto: archiv včelařů

Tento projekt se uskutečnil za finanční 
podpory Královéhradeckého kraje
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společenská  kronika  —

V í T á n í   O b Č á n k ů 

V Mariánském kostelíku bylo 7. května přivítáno sedm nejmen-
ších občánků města Opočna. Jako tradičně paní starostka Šárka 
Škrabalová po malém proslovu dětem předala dárečky, mamin-
kám kytičky a celá slavnost byla zakončena přípitkem. Mezi ob-
čánky Opočna jsme přivítali Nikol Novotnou, Vojtěcha Fillu, Vít-
ka Hrnčíře, Jana Karlovského, Josefa Martince, Natálii Mackovou 
a Amálii Rabenseifnerovou.   
 Pavlína Kohoutková, matrikářka MěÚ Opočno

Děkujeme všem přátelům a známým za projevy soustrasti 
pro mého syna Theodora Bobka, který nás navždy opustil 
letos v květnu. Zarmoucená rodina

pol i t ické  spek trum —

r E z i g n A c E  n A  f u n k c i 
z A s T u P i T E l E

Vážení spoluobčané, milí voliči, rád bych v tomto příspěvku vy-
světlil, proč jsem dne 25. 5. 2016 podal rezignaci na funkci zastupi-
tele města Opočna. Zároveň se chci omluvit všem občanům, kteří 
mi dali důvěru a svůj hlas v podzimních volbách v roce 2014. Při-
pomenu jen výsledek voleb, kdy naše uskupení „Opočno společně“ 
získalo nejvyšší počet mandátů – celkem 4. Nicméně povolební 
„protijelínkovská koalice“ nás odsunula do role opozice.
 Uběhl zhruba jeden rok od voleb, zdálo se, že počáteční ostré 
a vyhrocené období je za námi a situace se díky iniciativě obou 
stran uklidňuje a bude snad možná i případná spolupráce. Leč, 
jak běžel další čas, ukázalo se, že tomu tak není. Jakékoli naše 
připomínky, návrhy, upozornění, poukazování na mrhání finanč-
ními prostředky města – vše bylo vždy ostře zkritizováno, event. 
smeteno ze stolu. Hlas bývalého starosty pana Jelínka  působil při 
pracovních i veřejných zasedáních zastupitelstva povětšinou jako 
zápalka vhozená do sudu benzínu. Ustavičné napadání, obviňová-
ní z překrucování skutečností, zesměšňující komentáře některých 
zastupitelů k již námi dříve rozpracovaným projektům otravovaly 
i ty z nás, kteří se – po předchozí vzájemné dohodě – snažili jít ces-
tou možné spolupráce. Začal jsem zvažovat odstoupení z funkce. 
Poslední kapkou, kdy pohár trpělivosti přetekl, bylo veřejné za-
sedání zastupitelstva v Kodymově národním domě konané 23. 5. 
tr. Připadal jsem si zde spíše jako na nepovedeném estrádním vy-

stoupení. Vzájemné obviňování ze lží, zkreslené informace, neúcta 
hraničící u některých křiklounů až s hulvátstvím, nikým neusměr-
ňovaný chaos v průběhu jednání, verbální i jiné vstupy zúčastně-
ných občanů mimo blok „Diskuze“. Vážení – prosím o prominutí, 
ale na to opravdu nemám. Navíc – abych byl opakovaně označován 
za lháře? Ve své celoživotní profesi jsem občas bojoval s termí-
nem „milosrdná lež“ (sdělení závažné diagnosy pacientovi). Tam 
bych snad někdy neměl úplně čisté svědomí. Ve funkci zastupitele 
jsem ale nikdy vědomě nelhal, pokud jsem snad podepsal některé 
z článků, které byly označeny za lživé, nešlo rozhodně z mé strany 
o úmysl šířit nepravdu. Může se pochopitelně stát, že na některé 
skutečnosti existuje víc názorů. Někdy pak interpretace nebo ne-
dostatečné informace ze strany čtenáře mohou tento dojem vyvo-
lat. Nicméně podsouvat poté někomu písemně vědomé lhaní nebo 
je veřejně vykřikovat mi připadá hodně ubohé. Navíc – mám i svoji 
občanskou čest, kterou si nenechám takto bezdůvodně špinit. Pro-
to končím.
 To poslední – nevidím za dva roky „činnosti“ stávajícího zastu-
pitelstva téměř žádné výsledky. Dle slov paní starostky se sice stá-
le někde jedná, shánějí a platí se další noví poradci, naprosto ale 
chybí síla k osobním či kolektivním rozhodnutím a činům. Sám 
také nemám žádnou možnost ovlivňovat nebo dokonce kontrolo-
vat (nikdo z opozice není v kontrolních orgánech) práci a výsled-
ky vedení města. Myslím si tudíž, že mé „pobývání“ v zastupitel-
stvu, v němž jsou „karty předem rozdány“, nemá žádný smysl a je 
pouze mrháním času. A zcela na závěr –  dospěl jsem k názoru, že  
bude-li nás, těch „bojovnějších“ opozičních zastupitelů méně, 
bude mít současná vládnoucí koalice volnější ruce k tomu, aby 
mohla začít konečně v klidu tvořivě pracovat a posunout tak naše 
město v jeho všestranném rozvoji. Budu doufat, že se jí to podaří.
 MUDr. Milič Světlík, bývalý zastupitel města Opočna
 v Opočně 7. 6. 2016                                  

O D m í T n u T í  f u n k c E  z A s T u P i T E l E

Dne 31. 5. 2016 mi bylo oznámeno starostkou, paní Šárkou Škra-
balovou, že jako náhradník z kandidátky Opočno společně se stá-
vám od půlnoci zastupitelem města Opočna. Na otázku, jestli tento 
mandát přijímám, jsem jí odpověděl, že si tuto věc musím patřičně 
rozmyslet.
 Práce zastupitele by měla být tvůrčí a každý zastupitel by měl být 
hlasem svých voličů a prosazovat zájmy a sliby, které jsme prezen-
tovali před volbami. Současná situace v zastupitelstvu mi spíše při-
pomíná období temna. Období nicnedělání, mrhání obecními pro-
středky a neustálého handrkování. Možná je to můj osobní názor, 
ale někteří zastupitelé namísto toho, aby prosazovali zájmy města, 
potažmo občanů, prosazují pouze své zájmy. Jsme zatím v poločase 
volebního období, ale už teď je vidět, že za ty dva roky se téměř nic 
nového neudálo. Měl jsem tu čest, díky našim voličům, působit v za-
stupitelstvu a radě města v minulém volebním období. Vím proto, 
jak neskutečně velké množství svého času jsem Opočnu věnoval. 
Dělal jsem to rád a s patřičnou odpovědností a myslím, že výsledky 
po nás byly jasně zřetelné. Nyní, když zvažuji post zastupitele, mi 
tato funkce nedává moc smysl. Vše „Jelínkovské“ je špatné a půso-
bí na současnou koalici jako „rudý hadr na býka“. Jejich mnohdy 
až dehonestující chování mi dává jasnou odpověď. Všem svým voli-
čům se patřičně omlouvám, ale dělat páté kolo u vozu někomu, kdo 
si sám vládne, spravuje finance, a pro mě dost nepochopitelně se 
i sám kontroluje, je ztráta času.
 Tímto s díky a patřičnou pokorou odmítám post zastupitele měs-
ta Opočna. Ing. Petr Dobýval (kandidát za Opočno společně)

Zdá se, že našim malým občánkům se vítání líbilo.  foto: K. Moravcová
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z p r á v y  z  k n i h o v n y  —

k n i h A  P r O  T E n T O  m ě s í c

Robert Galbraith: Ve službách zla
Zatímco ve Volání Kukačky soukromý de-
tektiv Cormoran Strike vyšetřoval smrt 
modelky Luly Landryové, v románu Hed-
vábník zkoumal záhadné zmizení spiso-
vatele Owena Quinea. Obě díla čtenáře 
zaujala nejen propracovanou zápletkou, 
ale také přesvědčivým vykreslením života 
obyčejných lidí. V knize Ve službách zla se 

ve smrtelném nebezpečí ocitne sám Cormoran Strike a čtenáři 
se můžou těšit nejen na ďábelsky rafinovanou zápletku plnou 
nečekaných zvratů, ale také na poutavý příběh o vztahu muže 
a ženy na křižovatce jejich osobních i profesních životů.

Č E r V E n c O V é  A k c E  V  k n i h O V n ě

– Oddělení pro dospělé:  Ernest Hemingway – výstava
– Oddělení pro děti:  Martina Drijverová – výstava
   Ozdobná brčka – tvořivá dílna
   Velká cestovatelská soutěž o červený 
batůžek – nasaďte batůžky a jako správní cestovatelé se vydejte na 
trasu – cestovní průkaz a podrobnosti v knihovně.

P A s O V á n í  P r V Ň á Č k ů 
n A  Č T E n á ř E

Páteční dopoledne 10. června  patřilo celé prvňáčkům z místní 
základní školy. Spolu se svými učitelkami Mgr. Marií Jiruško-
vou a Mgr. Věrou Šmídovou navštívili knihovnu a zúčastnili 
se slavnostního aktu „pasování prvňáčků na čtenáře – rytíře 
knih“.  Je jasné, že bez krále by celé pasování nemohlo proběh-
nout, a tak děti nejdříve z připravených písmenek sestavovaly 
jméno krále a jeho ženy, aby si je přivolaly. Jako pomocníky 
měly k ruce z královské družiny královského šaška a dvorní 
kuchařku. Král Karel IV. a jeho žena Blanka z Valois se s dětmi 
pozdravili  a pak už se zaposlouchali do knížky, z které jim děti 
předčítaly a ukazovaly, jak se v první třídě naučily číst. Násled-
ně je pan král pasoval. V upomínku děti dostaly pasovací de-

kret, pečetní minci  a drobné dárky.
 …a my se těšíme a máme radost z nových čtenářů.
(Fotografie z akce si můžete prohlédnout na stránkách knihov-
ny  knihovna.opocno.cz ve Fotogalerii.) 
 Za knihovnu Radka Mecnerová a Markéta Švandová

V ý b ě r  z  k n i ž n í c h  n O V i n E k

Oddělení pro dospělé
– Jacek Dehnel: Lala
  Společenský román, ze kterého jsme četli na Noci literatury.
– Táňa Kubátová: Štěpánka. Román pro ženy.
– Jana Maternová: Taškařice. Další dílo regionální autorky.
– Vlastimil Vondruška: Husitská epopej IV. Historický román.
– Hana Whitton: Prsten princezny Judity. Historická romance.
– Darina Hamarová: Životem nekráčím sama. Skutečný příběh.
–  Temné časy. Antologie fantasy.
— Naučná:
– Milena Lenderová: Z dějin české každodennosti
– Ursel Bühring: Očistná kúra pro tělo a duši
– Sarah Kochav: Izrael

Oddělení pro děti
– Alena Zímová: Básničky pro radost. Pro nejmenší.
– Luboš Procházka: O tom, že někdy i hrábě rozkvetou
  Pohádky trochu jinak.
– Josef Hendrych: Dvojčata na stopě – Záhada v muzeu
  Dobrodružný příběh.
– Helena Žižková: Já nikdy nelžu. Příběh ze života dětí.
– Ivona Březinová: Řvi potichu, brácho. 
  Příběh o autistickém chlapci.
—Naučná: 
– Zaniklé civilizace
– Jana Eislerová: Osobnosti českých dějin

Kompletní přehled nových knih naleznete na stránkách knihovny 
knihovna.opocno.cz v sekci On-line katalog, Seznamy a novinky.

z  o p o č e n s k ý c h  š k o l   —

s P O l E Č n ě  TO  z V l á D n E m E 
—  P rO j E k TOV ý  D E n  —

Žáky pátých ročníků čekal v pátek 3. června projektový den 
k ukončení celoročního projektu Společně to zvládneme, kte-
rý byl zaměřený na budování pozitivních vztahů mezi žáky, 
toleranci a soucítění s ostatními lidmi, rozvíjení schopnosti 
pomoci a spolupráce. Na realizaci projektu získala Základní 
škola Opočno finanční prostředky ve výši 22.000 Kč z dotač-
ního programu Královéhradeckého kraje. 
 Žáci navštívili zařízení Domov Dědina v Opočně, který 
poskytuje služby sociální péče dospělým osobám s mentál-
ním a kombinovaným postižením. Klade si za cíl zvyšovat 
míru samostatnosti a soběstačnosti klientů a jejich začle-
nění do společnosti. Klienti jsou zde celoročně ubytováni 
nebo navštěvují denní stacionář. Uživatelé mají k dispozici 
dvoulůžkové pokoje se sociálním zařízením, kuchyň, jídelnu, 
centrum pro vzdělávání a zájmové aktivity, moderně zaříze-
nou rehabilitaci a společenskou místnost. Klienti se mohou 
účastnit mnoha kurzů pro rozvoj osobnosti. Kulturní vyžití 
uživatelů je zajištěno prostřednictvím výletů, návštěv kon-

Pasování prvňáčků patří k tradičním akcím opočenské knihovny. 
 foto: archiv knihovny



certů, divadelních představení nebo výstav. Navštěvují také 
partnerská zařízení a pořádají společné akce. V neposlední 
řadě se klienti zúčastňují lázeňských pobytů nebo tuzemské 
a zahraniční rekreace.
 Pro žáky bylo připraveno zážitkové dopoledne. Seznámili 
se s prostředím domova, setkali se s některými klienty, měli 
možnost s nimi navázat kontakt a předat jim drobné dárečky, 
které pro ně vyrobili. Vyzkoušeli si některé technické vymo-
ženosti, které pomáhají ošetřovatelkám při péči o těžce po-
hyblivé klienty. 
 Návštěva v Domově Dědina byla pro žáky cennou zkuše-
ností. Cestou zpět do školy si povídali o zajímavém zážitku. 
O návštěvě pak napsali pár řádek v hodině slohu.

Dnes jsme se vydali do Domova Dědina.
Viděli jsme, jak těžká práce s handicapovanými lidmi je. Pro-
středí bylo čisté a hezké, upravené pokoje. Lidé v Dědině se 
starají také o zvířátka. To je moc hezké, protože mají hodně 
starostí s péčí o sebe. 
 Nejdřív jsme se šli podívat do pokojů, jídelny, velké koupel-
ny a multifunkční dílny. V domově je také třída. Setkali jsme 
se s pánem, který se rád zabýval elektronikou. Ukázal nám, 
co dostal k svátku. Byl to takový provázek, který svítil a mě-
nil barvy. Potom jsme šli dál na rehabilitaci. Byla tam zrovna 
nějaká paní. Rehabilitační sestra nám ukázala několik cvi-
ků, které s postiženými cvičí. Všude to bylo moc hezké, čisté 
a příjemné.  (Sára Maixnerová, 5. B)

Dnes jsme navštívili Domov Dědina. Bylo to tam úplně 
super! Provázel nás pan Čihák. Prohlédli jsme si skoro celý 
areál. Ukázal nám, jak tam probíhá péče o klienty. Myslím 
si, že si to tam všichni užili. Klienti byli také fajn. Pan Láďa 
dokáže vlastnoručně složit rádio. Rehabilitací nás provedla 
paní Černohlávková. Vysvětlila nám, jak dostávají nemocné 
lidi do vany. Mohli jsme si to i vyzkoušet. Prohlédli jsme si 
také auto pro převážení vozíčkářů. (Jakub Slezák, 5. B)
 Mgr. Jaroslava Pachovská

P rO j E k T  OVO c E  D O  š kO l

Naše škola se účastní projektu OVOCE DO ŠKOL, v rámci které-
ho je žákům 1. – 5. ročníku základních škol ZDARMA dodáváno 
čerstvé ovoce a zelenina či 100% džusy.

 Projekt OVOCE DO ŠKOL probíhá již šestým rokem a těší se 
stále větší oblíbenosti. 
 Tento projekt vznikl proto, aby pomáhal vytvářet správné 
stravovací návyky dětí a zvýšit spotřebu ovoce a zeleniny u dětí. 
Celosvětové výzkumy dokazují, že pravidelná konzumace ovoce 
a zeleniny pomáhá chránit zdraví i zvyšovat imunitu. 
 Součástí projektu jsou i Doprovodná opatření. Škola má při-
dělený počet bodů, které může vyčerpat. Tato doprovodná opat-
ření jsme využili formou ochutnávkových košů (ovoce a zeleni-
na). Navíc žáci budoucích druhých až pátých ročníků dostanou 
speciální Úkolníčky, které kromě běžného obsahu přinášejí také 
informace o zdravém životním stylu a prospěšnosti konzumace 
ovoce a zeleniny. Mgr. Věra Šmídová

r o z h o v o r  —

E m A n u E l  š T ě Pá n  P E T r 
— n E P r áV E m  z A P O m E n u T ý  rO Dá k —

Přestože se narodil v Opočně, jméno Emanuel Štěpán Petr asi 
většině Opočeňáků moc neříká. Spolek PROVARHANY mu  
24. července slavnostně odhalí pamětní desku na jeho rodném 
domě čp. 14 na Trčkově náměstí. Na osobnost Emanuela Štěpána 
Petra jsme se zeptali jedné ze zakladatelek spolku, Dany Ehlové.

 Co vedlo spolek Provarhany k zájmu o osobu E. Š. Petra?
Vedl nás k tomu zájem zviditelnit dalšího mimořádného člověka, 
který se v Opočně narodil a o němž se v jeho rodném městě dosud 
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Návštěva Dědiny přinesla nové zkušenosti všem zúčastněným. 
 foto: archiv ZŠ

Značka Em. Š. Petra je stále více ceněna.  foto: archiv PROVARHANY

Ochutnávkové koše lákají pestrou, a hlavně zdravou nabídkou.
 foto: archiv ZŠ

Tento projekt se uskutečnil za finanční 
podpory Královéhradeckého kraje

sledujeme média – informujeme – ptáme se – diskutujeme

přidejte se k nám facebook.com/kulturavopocne



tak málo vědělo. Emanuela Štěpána Petra představil vloni hudeb-
ním příznivcům Mezinárodní hudební festival F. L. Věka během 
koncertu komorního sboru Martinů Voices v klášterním kostele 
Narození Páně dne 11. října 2015. Většina návštěvníků koncertu, 
a byl jich tehdy naprosto plný kostel, zřejmě úplně poprvé slyšela 
jméno významného rodáka a díky přednášce jednoho z největ-
ších odborníků na historii varhan a hlavního organologa NPÚ 
dr. Petra Koukala se o něm dozvěděla spoustu zajímavého.   
 Můžete nejdříve představit aktivity spolku PROVARHANY?
Spolek PROVARHANY vznikl v závěru loňského roku z ini-
ciativy varhaníka a uměleckého ředitele MHF F. L. Věka Pavla 
Svobody. Prosazujeme ochranu varhan a jejich používání, inici-
ujeme odbornou opravu, záchranu či restaurování s důrazem na 
historicky cenné nástroje. Poskytujeme služby v oblasti zajištění 
finančních prostředků, pořádáme benefiční koncerty. 
 Prioritou jsou přitom lokální aktivity za účelem zvýšení zájmu 
nejen vlastníků a veřejnosti, ale také státní správy. Představite-
lé měst nebo páni faráři často netuší, jaký skvost tady mají a jak 
se tím dá zatraktivnit město či konkrétní prostor. Chtěli bychom 
dělat i edukativní projekty, výlety, besedy atd. Další informace 
o našich aktivitách jsou k dispozici na www.provarhany.cz.
 Vím, že už se vám podařilo některé nástroje zachránit. Kte-
ré to byly a které na záchranu ještě čekají?
Týmu nadšenců, který dnes tvoří základ spolku PROVARHANY, 
se podařilo v neuvěřitelně krátké době jednoho roku zachránit 
varhany v Husově sboru v Dobrušce. Shromáždit více než 600 ti-
síc korun nebylo vůbec jednoduché, ale podařilo se a dva koncer-
ty pro všechny dárce se staly odměnou pro všechny, kdo přispěli 
k záchraně. Věřte, že když se v sobotu 7. listopadu 2015 varhany 
na kůru Husova sboru po mnoha desítkách let znovu veřejně ro-
zezněly, byl to ohromný pocit!    
 A které čekají? Je jich hodně. Píší nám lidé z různých koutů re-
publiky, ať jim poradíme, kde a jak sehnat peníze… Málokdo si 
bohužel uvědomuje, že bez přidané hodnoty v podobě nadšení to 
prostě nejde. Ale zpět k vaší otázce. V současné době se spolek 
podílí na záchraně varhan v kostele sv. Prokopa v Přepychách, 
kde je třeba smeknout před starostkou Zdeňkou Seidelovou, kte-
rá by měla být příkladem pro ostatní v přístupu obce k záchraně 
památek. Dále jsme na základě smlouvy s farností v Deštném 
převzali zodpovědnost za záchranu památkově chráněného var-
hanního stroje (manuálu) v tamním kostele sv. Marie Magdalény. 
Spousta královských nástrojů na odbornou pomoc stále čeká – 
vám nejbližší jsou varhany v klášterním kostele v Opočně.   
 Vraťme se teď k Emanuelu Štěpánovi Petrovi. Proč jste 
se rozhodli věnovat pozornost právě jemu? Můžete nám ho 
představit?
Odpověď není složitá. Spolek, který působí na poli varhanní kul-
tury v regionu, přece nemůže osobnost, patřící k nejvýznamněj-
ším českým stavitelům varhan, opomíjet. Emanuel Štěpán Petr 
se narodil 25. prosince 1852 v domě čp. 14 na Trčkově náměstí. 
Učil se v Dobrušce u Františka Jiráska, poté pracoval a zdokona-
loval se u předních pražských varhanářů. Při cestách do zahrani-
čí působil ve Wroclawi v Polsku a na dalších místech, nedoložené 
informace hovoří dokonce o setkání s francouzským varhanářem 
Cavaillé-Collem. 
 E. Š. Petr v Praze založil vlastní firmu a v krátké době se stal vedle 
podniku H. Schiffnera největším varhanářským závodem v Praze. 
Měl nesporně velký talent a jeho intonérské a ladičské schopnosti 
byly mimořádné. Kromě toho byl velmi důmyslný, vynalézavý, pod-
nikatelsky zdatný a úspěšný. Účastnil se tvrdých konkurenčních 
sporů, nechal patentovat mnoho vynálezů nejen v rámci habsbur-
ské monarchie, ale i v zahraničí. Zemřel 26. února 1930.

 Kde všude se s jeho nástroji můžeme setkat?
Firma Emanuela Štěpána Petra fungovala padesát let a posta-
vila na svou dobu neuvěřitelných 351 nástrojů. Mnoho z nich 
se nachází ve známých pražských kostelech, např. sv. Ludmily 
na náměstí Míru, sv. Cyrila a Metoděje v Karlíně, sv. Ignáce na 
Karlově náměstí, v Jeruzalémské synagoze, ale také v církevních 
stavbách po celé zemi i v zahraničí. Petrovy kvalitní nástroje hrají 
i v Polsku, Rusku, Rumunsku nebo na Slovensku.
 Co se týče pamětní desky na jeho rodném domě čp. 14 na 
Trčkově náměstí, jaká je cesta od nápadu až po konečnou  
realizaci? 
Umístění pamětní desky na rodném domě Emanuela Štěpá-
na Petra je jedním z hlavních projektů spolku PROVARHANY 
v roce 2016. Nejdříve jsme náš úmysl představili nejužšímu ve-
dení města, kde získal podporu, pak jsme požádali o dotaci, 
a mezitím jednali s majitelkou domu čp. 14, vybírali firmu, která 
desku vyrobí, zajišťovali povolení orgánů památkové péče. Také 
jsme složitě ověřovali základní životní data Emanuela Štěpána 
Petra. Díky mimořádné vstřícnosti úřadů dvou městských čás-
tí Prahy jsme vypátrali, že nezemřel 18. 2. 1930, jak je uvedeno 
na náhrobku na pražském hřbitově, ale 26. února 1930. Mezitím 
jsme „objevili“ Oskara Petra, vynikajícího hudebníka a jednoho 
z potomků, který zviditelnění svého předka  velmi ocenil a vítá. 
 Pomohlo vám v přípravách i město Opočno?
Bez pomoci Petrova rodného města by se realizace neobešla. Zá-
jem i podpora starostky Šárky Škrabalové a místostarosty Maria-
na Slodičáka byly pro nás jedním ze základních kamenů úspěchu 
projektu.  
 Chystá se v rámci odhalení i doprovodný program? Přije-
dou nějací zajímaví hosté? 
V této chvíli (22. června) víme, že slavnostní odhalení proběhne 
v neděli 24. července ve 14 hodin a neměl by na něm chybět Oskar 
Petr. Vše ostatní je v jednání a plné přípravě.  (dš)

 t r a d i c e  a  s o u č a s n o s t  —

Č E r V E n E c

S červencem nejsou spojeny žádné tradice, které bychom mohli 
dodržovat. Aspoň já jsem žádnou nenašla. Jediné, co jsem obje-
vila, jsou pranostiky či pověry spojené s legendami o svatých. Po-
kud si chcete zpestřit léto, nic vám nebrání v tom, abyste některou 
pověru vyzkoušeli. Co takhle zkusit 22. července koupel v jezeře 
a čekat, zda vás vlasy Máří Magdaleny stáhnou pod vodu?
 Svatá Marie Magdalena – 22. července. Napravená hříšnice 
krásná Máří Magdalena se stala patronkou holičů a vlásenkářů, 
ale i dalších profesí a zejména kajících se hříšníků a hříšnic.
 Pověry – Chcete mít krásné vlasy? Nekupujte „osvědčené“ pro-
středky, pověra radí zadarmo: „Kdo chce mít dlouhé a kvalitní vla-
sy, měl by je stříhat v den, kdy slaví svátek tato oblíbená světice.“
 Pozor na koupání, abyste nepřišli k úrazu: „Další pověra varuje 
před koupáním v řekách a jezerech v tento den. Kdo neuposlechl, 
mohly ho dlouhé vlasy Máří Magdaleny stáhnout pod hladinu. 
Tuto hrozbu dříve u pohanů symbolizovaly vodní víly.“ Naštěstí 
se mluví jen o řekách a jezerech, takže nehrozí, že by v tento den 
poklesla návštěvnost na Broumaře.
 Svatá Anna – 26. července. Ke sv. Anně se modlily zejména 
ženy – matky, manželky, ale i vdovy. Za svou patronku si ji zvolili 
služebné, krajkářky, švadleny, horníci, tkalci a jiní řemeslníci.
Pověry – Rada chronickým hledačům: „Věřilo se, že když někdo 
něco ztratil a pomodlil se ke svaté Anně, ztracenou věc opět našel.“ 
Hlavně neztraťte hlavu, v tom případě je rada nerealizovatelná.
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 Pro budoucí maminky je důležité být se sv. Annou zadobře, pro-
tože: „V lidovém povědomí byla svatá Anna spojována s naroze-
ním dítěte, a to v podobě sudičky, která dávala novorozenci do 
vínku většinou pozitivní budoucnost.“
 Tolik aspoň výběr pro červenec. Srpen bude lepší, protože 
v Opočně máme tradici, kterou udržujeme již mnoho let – Porcin-
kuli. Užijte si ji! Za redakci Opočenských novin dm

p o z n á v a c í  s o u t ě ž  —

Památník na Olivě. To byla odpověď na minulou otázku a můžeme 
gratulovat všem soutěžícím, protože všichni odpověděli správně. 
Památník byl postaven k uctění památky padlých v roce 1866. Ra-
kousko-pruská válka, od které nás dělí rovných 150 let, se dotkla 
i Opočna. Kronikář uvádí, že 24. června, tedy v posledních dnech 
před rozhodujícími bitvami, bylo v okolí Opočna a Dobrušky asi 
30.000 rakouských vojáků. Popisu událostí je v kronice věnová-
no zhruba 10 stran a věřte, že je to čtení zajímavé. Proto jsme se 
rozhodli celý přepis zveřejnit v Knihovničce Opočenských novin. 
Naleznete jej na webových stránkách města, tištěná podoba je 
k dostání v informačním centru. 
 Na ukázku krátký úryvek: „3. července 1866. Boj trvá od 
rána. Největší palba dělová od 8¼ hodiny ráno nepřestává, ano 
naopak, stává se silnější. Na bojišti musí chrlit tisíce děl oheň 
a záhubu ve vojsku. Dosud není pozorovati žádného výsledku. 
Zuřivý boj musí býti mezi Hradcem Králové, Smiřicemi a Hořice-
mi. Strašno je poslouchat zhoubnou střelbu dělovou, trvající celý 
den až do večera. Lid chodí celý zmámen. (...) 4. července. Po tak 
strašném zhoubném dni nastalo ticho. Na bojišti tisíce vojínů jest 
mrtvo a tisíce raněno. Veškerá střelba utichla a mužstvo umdlené 
odpočívá po tak krutém boji.  (...)  5. července. Na bojišti je dosud 
ticho, lid je pokojnější. 6 vozů raněných sem přibylo. - - Po bitvě na 
‚Brance‘ zřizovaly se nemocncice v okolí. V zámku opočenském 
připraveno bylo pro raněné 300 postelí, těžce ranění dáni byli do 
nemocncice. Z rakouských vojínů dokonalo tu 58 život svůj pro 
rány nezhojitelné. A ti pochováni byli na kraji louky ‚pod olivou‘.”
 Na tomto místě dnes stojí památník
Kronika:  „Dne 15. června 1890 odhalen a posvěcen byl při ces-
tě od pálenky k Podzámčí pomník, který ‚Jednota vojenských 
vysloužilcův‘ na starém zapomenutém hřbitůvku na počest tam 
odpočívajících vojínů z r. 1866 postaviti dala. Pomník má tvar jeh-
lance na vkusném podstavci se vhodnými nápisy.“
 Děkujeme všem soutěžícím. Bylo jich hodně a dokazují, že pa-
mátník není zapomenut. Výherkyní se stává paní Jana Potočková, 
gratulujeme. A dnešní otázka? Je ze současnosti – detail fotogra-
fie. Co a kde to je?
 Těšíme se na odpovědi, hraje se o oplatky s motivem Opočna. 
Odpovědi zasílejte e-mailem na adresu info@zusopocno.cz nebo 
smskou na číslo 739 145 521. Za redakci dm

 z  k u l t u r y   —

i V A n  h l A s  A  j A n E k  l E D E c k ý 
b u D O u  h l A V n í m i  l á k A D l Y  

l E T O š n í  P O r c i n k u l E

5.–7.
srpen První srpnový víkend bude již tradičně patřit Porcin-

kuli. Kupkovo náměstí zaplní pouťové atrakce a stán-
ky s rozmanitými pouťovými výrobky, řemeslný jar-

mark a bohatý večerní hudební program vás přilákají zase na 
náměstí Trčkovo.
 A na jaké kapely se můžeme letos těšit? V páteční večer vy-
stoupí kapela zpěváka a kytaristy Ivana Hlase, který se proslavil 
především písněmi k filmu Šakalí léta, v sobotu o Benátské noci 
přivítáme autora legendárního hitu Proklínám Janka Ledeckého 
a milovníci rockové hudby se mohou těšit na skupinu Pink Floyd 
Revival – Czech, která vystoupí v neděli. Během třídenního pro-
gramu se představí také skupiny Iron Maiden revival, Wanastowi 
vjeci revival, QUO VADIS, Limetall a mnohé další. Vstupné na 
všechny koncerty je dobrovolné. (th)

s V á T k Y  r ů ž í  V  E x P O z i c í c h 
s T á T n í h O  z á m k u  O P O Č n O

2.–3.
červenec V letošním roce uplyne 200 let od vyšlechtění růže 

jménem Königin von Danemark – Královna dánská. 
Tato růže poprvé vykvetla v roce 1816 v hamburských 

školkách založených Skotem Jamesem Boothem, který růži po-
jmenoval na počest dánské královny. Nově vyšlechtěný kultivar 
začala firma James Booth & Sons distribuovat veřejnosti v roce 
1826, od té doby je jako historická růže prodávána po celém světě. 
Königin von Danemark je odolný, intenzivně vonící růžový keř, 
kvetoucí jen jednou v roce. Bohatá poupata v květenství se otvíra-
jí do velkých vonných růžových květů, jejichž sladká vůně potvr-
zuje její damašský původ.

 Výročí vyšlechtění této unikátní květiny jsme se v letošním roč-
níku Svátků růží rozhodli připomenout prostřednictvím květino-
vých vazeb, v nichž budou převládat růže ve všech odstínech rů-
žové. Podle symboliky květin představuje růžová růže především 
půvab, eleganci a vytříbený vkus. Jejím darováním lze vyjádřit 
radost ze setkání nebo uznání. 
 Jako každý rok, i letos bude možné si v prostorách zámku pro-
hlédnout stovky růží v nejméně padesáti vazbách. Srdečně vás 
zveme k návštěvě.  Štefánia Jiráková, správkyně depozitáře
 Veškeré informace naleznete na www.zamek-opocno.cz.

Každoročně nabízí Svátky růží nejrůznější vazby, jimž vévodí králov-
na květin.  foto: achiv pořadatelů



O P O Č E n š T í  h A s i Č i  l E T O s  s l A V í 
1 4 0 .  V ý r O Č í  z A l O ž E n í  s b O r u

16. 7.
sobota  Pátý celorepublikový sraz parních stříkaček spojený 

s oslavou 140. výročí založení SDH Opočno proběhne 
v Opočně 16. července. Tešit se můžete na slavnostní 

nástup s prapory, prohlídku parních stříkaček a statické ukázky 
moderní techniky. Následovat bude soutěž v roztápění parních 
stříkaček na čas, stříkání na terč a trefování cílů vodním proudem. 
Podrobný rozis akce najdete v kalendáři akcí.

 Počátky hasičství v Opočně najdeme již roku 1868, a to v tě-
locvičné jednotě Sokol. Roku 1876 se zřizuje samostatně sbor 
dobrovolných hasičů v Opočně. Dne 30. července 1876 přišlo 
do valné schůze občanů 27 účastníků, bylo zvoleno 6 členů, 
kteří měli za úkol vytvořit stanovy pro sbor. Ustavující valná 
hromada se konala 17. září 1876, kde byly s nepatrnými změ-
nami stanovy schváleny a byly provedeny volby. Dne 23. října 
1876 se sbor poprvé podílel na likvidaci požáru, a to v domě  
A. J. Skuherského. (dš)

g A l E r i E  n A  c h O D n í k u

„Galerie na chodníku“ se zpravidla zaměřuje na výročí nebo osob-
nosti, které zanechaly svoji stopu v Opočně. První byla trochu vý-
jimkou, protože se věnovala výročí Karla IV. Představila nám, jak 
tuto významnou osobnost našich dějin vidí žáci ZUŠ Opočno. 
 Současná galerie je instalována u příležitosti výročí 200 let od 
založení Rudolfova údolí v dolní části parku. Představuje nejen 
samotný park, ale také ty, kteří k jeho založení přispěli. Během 
července by se měla Galerie na chvíli změnit. Chceme připome-
nout další kulaté výročí, a to návštěvu T. G. Masaryka v Opočně. 
Náš kraj navštívil Masaryk v roce 1926, do Opočna přijel 13. čer-
vence. Letopisecká komise má ve svém archivu fotografie z tohoto 
dne, v „Galerii na chodníku“ tak můžeme připomenout devadesá-
té výročí této návštěvy.  (dm)

V E  š kO l E  z n ě lO  „ b O n n E  j O u r n é E “

Oranžový králík přivezl francouzské bajky. Tímto způsobem se 
město rozhodlo přiblížit dětem město Puteaux, které s Opočnem 
spojuje jméno významného malíře Františka Kupky. „U nás se na-
rodil, ve Francii zemřel. Přátelství jsme navázali už před několika 
lety, králíka jsme si přivezli z poslední návštěvy. Rozhodli jsme se 

s jeho pomocí oslovit naše děti,“ přiblížil základní myšlenku Jiří 
Králíček ze spolku Abakus. 

Realizace bajek se ujal literárně-dramatický obor ZUŠ, akci pod-
pořilo město, a tak mohl  králík představit bajky těm nejmenším 
ze základní školy. „Jsem ráda, že malé diváky program zaujal a že 
se tím přátelství mezi oběma městy dostává do povědomí dětí,“ 
zdůraznila starostka Šárka Škrabalová. Jisté je, že všichni malí 
diváci teď ví, že v Puteaux žijí jejich kamarádi,  dokonce si „ohma-
tali“ i francouzštinu. A tak pokud na ulicích Opočna uslyšíte, že 
na sebe děti volají „bon žúr“, má to na svědomí oranžový králík 
(v tomto případě jeho živá varianta – učitelka ZUŠ Jana Rejzko-
vá). Další představení se plánuje v Přepychách, zdá se, že oranžo-
vý králík si v červnu moc neodpočne. (dm)

O h l é D n u T í

Většina akcí, které ZUŠ připravila pro veřejnost na květen a čer-
ven, je za námi. Děkujeme našim žákům za jejich výkony, divá-
kům za potlesk a za slova chvály a díků. Dovolte krátké ohlédnutí:
 V květnu se naše děti představily na vydařeném koncertě na-
zvaném „Tóny jara“ v Kodymově národním domě, pak následova-
la úžasná Missa Angelis v Mariánském kostelíku, v jejímž úvodu 
zazněl zpěv v podání malého sboru a našich nejlepších sólistek. 
Proběhly také výchovné koncerty pro malé diváky, hudební a ta-
neční čísla byla opět zasazena do pohádky. Takže pochopitelně 
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Jedno představení proběhlo i na dvoře základní školy. A která bajka 
se tu právě předvádí? Ta o rychlém zajícovi, kterého položila na lo-
patky pomalá želva. foto: Dana Marková

Parní stříkačka opočenských hasičů. Jak praví reklamní slogan na 
fotografii: spolehlivá, univerzální, výhodná. foto: archiv SDH

Hraní na Trčkově náměstí bylo po uzávěrce novin, tak aspoň fotka. 
Náměstí pořádně ožilo!!! foto: archiv ZUŠ
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úspěch. Úspěch měl i program sestavený z francouzských bajek, 
který předvedl náš literárně-dramatický obor pro 1. stupeň ZŠ. 
Červen se uvedl vystoupením tanečního oboru. Program nazvaný 
„Vše je jedním“, který byl spojením tance, mluveného slova a pro-
jekce, opět posunul laťku hodně nahoru. Vyjádřit těmito prostřed-
ky myšlenku, že vše souvisí se vším, zdůraznit zapomenutí vlast-
ního ega, protože všichni jsme součástí světa. To bylo smyslem 
programu a diváci to nadšeně přijali. Mnozí i s dojetím. A dojetí 
se dostavilo i při popovém koncertě, dojetí radostné, protože je až 
neuvěřitelné, jak naši mladí dokáží hudbu nejen interpretovat, ale 
i prožít (nebo si ji užít). 
 Posledními akcemi je hraní na Trčkově náměstí, taneční vystou-
pení pro veřejnost a závěrečný koncert. Až budete číst tyto řádky, 
budeme je už mít za sebou, věřme, že dopadly dobře. Dětem dě-
kujeme a přejeme krásné prázdniny. Všem ostatním pak příjemný 
letní odpočinek, krásné dovolené a šťastné návraty. (dm)

Fotografie z našich akcí najdete na www.zusopocno.cz.

k a l e n d á ř  a k c í  —

Č E r V E n E c  2 0 1 6

denně mimo 
pondělí 

9:00–12:00
13:00–16:00

STÁLÁ EXPOZICE FRANTIŠKA KUPKY 
A LUBOŠE SLUKY
Výstavní síň F. Kupky a L. Sluky, nádvoří Státní-
ho zámku Opočno
Expozice věnovaná slavným opočenským rodá-
kům. Přes třicet reprodukcí děl Františka Kupky, 
jedné z nejvýraznějších uměleckých osobností 
20. století. Část expozice je věnována hudební-
mu skladateli Luboši Slukovi. Vstupné 50 Kč, 
senioři a studenti 30 Kč, děti do 15 let zdarma. 

každé 
pondělí 

od 18:30

JÓGA SE ZDRAVOTNÍM ZAMĚŘENÍM
Základní Škola, Trčkovo náměstí 11
Dech, páteř, klouby. Lektorka Božena Tymichová. 
tel.: 721 114 248.

každé úterý  
od 9:00

RODINNÉ CENTRUM SLUNÍČKO
Kupkovo náměstí 134, Sokolský dům 
Rodinné centrum Sluníčko v Opočně je tu pro 
všechny děti a rodiče, kteří si chtějí hrát a přitom 
se něco naučit.

každou středu 
19:00

CVIČENÍ PILATES
Tělocvična ZŠ Opočno 
Pod vedením profesionální instruktorky meto-
dy PILATES v tělocvičně ZŠ, Trčkovo náměstí 
v Opočně. Případné dotazy na tel.č. 606 470 
805. Cena: 10 lekcí 650 Kč | 1 lekce 70 Kč

30. 6. – 5. 7. LETNÍ INTERPRETAČNÍ 
KURZY OPOČNO 2016
Pořádají společně Konzervatoř Pardubice 
a Sdružení přátel konzervatoře v Pardubicích ve 
spolupráci s Opočenskou besedou.

pátek 1. 7. 
19:00

ZAHAJOVACÍ KONCERT PEDAGOGŮ
Obrazárna Státního zámku Opočno
Koncert v rámci Letních interpretačních kurzů. 
Jitka Fowler Fraňková – klavír, Iva Svobodová 
Kramperová – housle, Jan Zemen – violoncello, 
Markéta Výborná – klavírní spolupráce. Vstupné 
80 Kč.

2. 7. – 3. 7. SVÁTKY RŮŽÍ
Státní zámek Opočno
Sedmý ročník prohlídek zámku provoněných 
bohatými historickými vazbami ze stovek kvě-
tin, zejména jejich královny – růže.

sobota 2. 7.
9:00

O ČÁNECKÝ POHÁR
Čánka
Závody v požárním útoku pro okolní SDH. Za-
čátek startů dětí v 9 hodin, od 13 hodin starty 
dospělých družstev. Občerstvení zajištěno až do 
večerních hodin. Akce je zároveň pořádána jako 
sousedské předpouťové posezení.

neděle 3. 7. 
17:00

BESEDA SE SKLADATELEM 
LUBOŠEM SLUKOU
Mariánský kostelík
Beseda v rámci Letních interpretačních kurzů. 
Vstupné 60 Kč.

pondělí 4. 7. 
19:00

KONCERT ÚČASTNÍKŮ LETNÍCH INTER-
PRETAČNÍCH KURZŮ
Obrazárna Státního zámku Opočno
Vstupné 60 Kč.

sobota 16. 7. 
10:00

SRAZ PARNÍCH STŘÍKAČEK
V. celorepublikový sraz parních stříkaček spoje-
ný s oslavou 140. výročí založení SDH Opočno.
10:00 Slavnostní nástup s prapory – projevy 
hostů, předání pamětních stuh
10:30–12:00 Prohlídka parních stříkaček a sta-
tické ukázky moderní techniky
12:30 Soutěže – roztápění parních stříkaček na 
čas, stříkání na terč s obsahem 10 litrů, trefová-
ní cílů vodním proudem, „Kdo dál“.

sobota 23. 7. 
13:00

DĚTSKÝ BRANNÝ DEN
Čánka
Pro děti budou připraveny různé branné disci-
plíny, které pomohou zajistit vojáci z aktivních 
záloh AČR. K dispozici bude skákací hrad a růz-
né soutěže. Občerstvení je zajištěno.

neděle 24. 7. 
14:00

ODHALENÍ PAMĚTNÍ DESKY 
EMANUELA ŠTĚPÁNA PETRA
Trčkovo náměstí, čp. 14
Spolek PROVARHANY si vás dovoluje pozvat 
na slavnostní odhalení pamětní desky na rod-
ném domě Emanuela Štěpána Petra. 
 Tento významný stavitel varhan se narodil 
roku 1852 v domě čp. 14 na Trčkově náměstí 
v Opočně.

Aktuální seznam akcí v Opočně naleznete na www.opocno.cz.
Změna programu vyhrazena.

p ř i š l o  d o  r e d a k c e  —

Vážená redakce Opočenských novin, jako obvykle čtu vaše a naše 
noviny od první do poslední stránky. Potěšila mne slova Miloně Če-
pelky, která mi připomněla roky našeho dětství. 
 Vždy 3. června vzpomínám na 3. červen roku 1940, kdy konči-
lo moje bezstarostné dětství. V ten den v Opočně gestapo z Hradce 
Králové zatýkalo členy ilegální organizace Obrana národa a mezi 
nimi i mého tatínka, kterého jsem potom pět let neviděla.
 Miloni, měl jsi pravdu, lidem dnes chybí odpovědnost, slušnost 
a pokora. Škoda.
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 S rozpaky jsem četla poděkování Sokola za moji vzpomínku na 
konec druhé světové války. Vždyť pěkný vzpomínkový projev u po-
mníku měla paní starostka Škrabalová nebo sestra Šárka Škraba-
lová. Díky jí za proslov a skautům za čestnou stráž. Dříve, v tyto 
památné dny, promlouval u pomníku padlých můj otec a vzpomínal 
na své kamarády, kteří se nedožili osvobození. Dříve také chodí-
vali stát čestnou stráž k pomníku padlých i členové Dobrovolného 
hasičského sboru a kladli tam věnec. Bývala též početnější účast 
občanů města i mládeže. Pamětníků ubývá, paměť národa slábne.  
To je škoda.
 Starostka, Sokol a starosti s ním. Nemá to naše paní starostka 
a současně sokolka vůbec jednoduché. Ať rozhodne, jak rozhodne, 
vždy to bude pro jednu stranu špatné. Vím, že nerozhoduje sama, 
ale tlaky jsou jistě značné. Už dlouhou dobu se vleče snaha města 
Opočna získat pozemky pod zimním stadionem do vlastnictví měs-
ta. To je pochopitelné. Dobrý hospodář rád nakupuje lacino a dra-
ze prodává (viz Ořechová II). Řeči o tom, že Sokol je vyděrač, mě 
moc mrzí. Chápe vůbec někdo také pozici tělocvičné jednoty Sokol 
v Opočně? O Kodymův národní dům s vybudovanými přilehlými 
cvičišti na Sokolské zahradě přišla sokolská organizace v době, kdy 
byla v nemilosti u vládnoucí garnitury. To si už skoro nikdo nepama-
tuje. Za krásný Kodymův národní dům dostal Sokol budovu staré 
mateřské školy, kde bylo nutno opravit střechu, komín a provést 
další nákladné stavební úpravy, na kterých se podíleli vlastní pra-
cí členové organizace zdarma a finančně přispívala Župa Orlická. 
Nevím, zda město nějak podpořilo tuto činnost. Na místě Sokolské 
zahrady postupně vznikal zimní stadion, bohatě dotovaný městem, 
velká parkoviště a částečně i Hotel Opočno. Zmizela v nenávratnu 
všechna sokolská hřiště, cvičiště i prostor pro krásné letní divadlo. 
 V současné době, kam Sokol šlápne, tam musí platit nájem. 
Posuďte sami, vzdali byste se posledního majetku, který vás udr-
žuje při životě? Zvláště v době, kdy peníze jsou jen papíry, o jejichž 
hodnotě rozhoduje jeden člověk? A o dotace na činnost organizací 
zase rozhoduje zastupitelstvo, které vám na jednom papíře přislíbí 
200.000 Kč na činnost a na druhém papíře už nic. Jakou má mít člo-
věk důvěru v tak vrtkavé názory našich zastupitelů, kteří tu mají být 
pro všechny občany stejně? Nebo to měl být jenom špek, aby se myš 
už konečně chytila? Dříve platilo, že co je psáno, to je dáno, stačilo 
čestné slovo a podaná ruka. Je vidět, že už neplatí ani to, co je psáno. 
To je škoda.
 Říkám si, proč je Sokol v Opočně stále takový Otloukánek, který 
je v nemilosti, i když má tolik oddílů a tolik členů, jako žádná jiná 
sportovní organizace ve městě. Asi proto, že je skromná, nekřičí 
a nenatahuje ruce pro peníze, jako jiní. Hodně křičet se dnes vyplá-
cí. Platit a dostávat nájem je normální a zákonné, nic nemorálního. 
I jednotlivé oddíly Sokola musí na všech cizích hřištích platit nájem, 
když přišly o svá cvičiště a hřiště. Nájemné není žádná dotace ani 
podpora na činnost. Podívejte se do rozpočtů města a posuďte sami, 
kdo stále čerpá finance nejvíce. 
 Promiňte, že jsem se tak rozepsala, ale záleží mi na pověsti So-
kola v Opočně a na mínění neinformovaných starých i mladých  
občanů. 
 
Chci poděkovat Opočenské besedě i Základní umělecké škole Opoč-
no za krásné koncerty, které nám připravují. V neposlední řadě též 
díky paní učitelce Petře Flígrové, která s neformálností a půvabem 
jí vlastním tyto koncerty slovem uvádí a doprovází. Vzniká tak pří-
jemná přátelská atmosféra, která propojuje hlediště s jevištěm a na-
opak. Takových milých chvílí, které kultivují a ozdravují duši člově-
ka, si musíme vážit. Také si velice vážím práce Letopisecké komise 
a těším se na další besedu s paní Danou Markovou a jejím povídáním 
o starém Opočně. Ještě jednou všem děkuji. Jarmila Gruntová 

r O D i n n é  c E n T r u m  s l u n í Č k O

Často slýchávám, že Opočno je město důchodců a úspěšně v tom-
to směru pokračuje a že s malými dětmi zde v podstatě není kam 
jít. Touto cestou bych vás tedy ráda seznámila se Sluníčkem. Jed-
ná se o oddíl TJ Sokol Opočno, který využívá krásných prostor 
v Sokolském domě na Kupkově náměstí. Věkové rozmezí dětí, 
které společně se svými maminkami navštěvují centrum, je zhru-
ba 1–3 roky, přičemž většina ještě druhé narozeniny ani zdaleka  
neoslavila. 

 K dispozici máme hernu se spoustou hraček, kde si děti hrají, 
učí se jednoduchá říkadla, pohybové aktivity, písničky pro nej-
menší a pro tvořivé je zde množství pastelek, modelíny, tabule 
s křídami a další rozličné výtvarné potřeby. Hned z herny vedou 
dveře do pěkné, nedávno opravené tělocvičny. I zde je vše při-
způsobeno nejmenším, takže tělocvična připomíná jakési kryté 
dětské hřiště s klouzačkou, domečkem, houpačkou, odrážedly, 
trampolínou, žíněnkami a mnohým dalším vybavením. 
 Základním cílem Sluníčka je především „socializace" batolat, 
zvykání si na kolektiv, celoroční pohybové aktivity a nalézání 
prvních kamarádů. Škoda jen, že město Opočno neposkytne při-
slíbenou dotaci na multigenerační hřiště, plánované v sokolské 
zahradě, které mělo být přístupné široké veřejnosti. Důvodem je 
vleklý spor o pozemky pod zimním stadionem. Nechápu, že měs-
to nepodpoří projekt, který by oživil městské centrum a poskytl 
výborné zázemí pro volnočasové aktivity nejen nejmenších, ale 
také střední a starší generace, jen kvůli tomu, že nemalou finanční 
injekcí podpořilo výstavbu nákladného zimáku na nedořešených 
pozemcích. Tak snad příště.
 Přes to všechno, až si budete, vážení rodiče, zase někdy říkat, 
že v Opočně se pro malé děti nic neděje, přijďte si vyzkoušet, jak 
to chodí ve Sluníčku. Scházíme se každé úterý od 9 do 11 hodin. 
V případě zájmu je možné dohodnout i jiné termíny, vše je jen 
o domluvě. Každopádně je příjemné vybočit aspoň jednou týdně 
s vašimi batolaty ze zajetých domácích kolejí a přijít se rozptýlit. 
Děti se k nám těší, moc!  Za RC Sluníčko Martina Pokorná

P Oz Vá n k A  n A  V i i .  rO Č n í k  f E s T i VA lu 
D E c h OV ýc h  h u D E b 

P ř E P Yc h Y  k A r l A  P š E n i Č n é h O

5. 7.
úterý 5. 7. 2016 od 14 hodin fotbalový areál hřiště SK Pře-

pychy. Program: Slavnostní vysvěcení znaku a prapo-
ru Obce Přepychy – Vystoupení mažoretek Colloredo 

– Valanka se svými sólisty – Mistr světa ve hře na heligonku – Mi-
roslav Stančík – Krajanka se svými sólisty – Karel Štědrý, populár-
ní herec a zpěvák – Opočenka se svými sólisty. Pořadem provází 
a moderuje Miloň Čepelka a Honza Macháček. (red)

„Děti, pojďte si hrát!“  foto: archiv RC Sluníčko
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k r á l O V s k á  V ý P r A V A

Do redakce jsme dostali dopis, který velmi rádi otiskujeme. Na-
víc tak trochu známe zákulisí, a tak víme, že chvála je spontánní. 
Malý Tomáš byl totiž královskou výpravou tak nadšen, že se doma 
ptal, jak by mohl poděkovat. Rodiče mu poradili, ať napíše podě-
kování do novin. Vznikl tak  krátký, ale nadšený článeček, za který  
děkujeme!                                          

Královská výprava
Dobrý den, jmenuji se Tomáš Březovský a chodím do 1. A. Líbila 
se mi Královská výprava, byla moc hezká a za tu chci poděkovat 
Městské knihovně v Opočně. Když jsem přišel s tátou do knihov-
ny, tak jsem si vyrobil měšec. A do toho měšce jsme sbírali groše 
a dukáty. Úkol 1 seřadit skleničky podle váhy. Úkol 2 najít věci na 
kartičkách, které lidi za Karla IV jedli. Úkol 3 zapamatovat si bar-
vy. Úkol 4 vyluštit šifru. Úkol 5 hodit pytlem do košíku. Úkol 6 
házení kroužkama na tyč. Ale střílet lukem nikomu nešlo. A když 
jsme se vrátili do knihovny, tak jsme si na památku vyrobili me-
daili. A za ty dukáty, co jsem si nasbíral, jsem si v knihovně kou-
pil tři věci, krásný historický metr, pěkné malé autíčko, svinovací 
metr. Když jsem šel domů, tak v přízemí knihovny mi dali diplom.

m A T u r i T Y  n A  P r ů m Y s l O V c E 
V  D O b r u š c E

Jarní období mnoha mladých lidí je spjato s ukončením středoškol-
ského studia. Zakončení maturitní zkoušky se v mnohém podobá 
udílení Oscarů, liší se snad jen absencí červeného koberce. Všichni 
se slavnostně obléknou, načešou a pak může nastat onen velký oka-
mžik… Když přestanou cvakat fotoaparáty, skončí gratulace a sál 
se začne vyprazdňovat, přijde čas na hodnocení uplynulých dní 
(možná i let), ale i na přemýšlení o budoucnosti.
  Na SPŠel•it v Dobrušce letos v jarním termínu úspěšně završi-
lo studium 43 žáků ve třech maturitních třídách. Řada z nich bude 
pokračovat na vysokých školách technického zaměření nebo se 
věnovat studiu informačních technologií či ekonomiky a manage-
mentu a rozšíří později řady absolventů, kteří zastávají významné 
a důležité pozice. Žáci školy, kteří v průběhu studia úspěšně ab-
solvovali síťovou akademii CISCO, získali mezinárodně uznávaný 
certifikát v oblasti počítačových sítí, který jim může usnadnit uplat-
nění v této oblasti. Také letos si všichni studenti kromě konkrétních 
pracovních nabídek na uplatnění v regionálních firmách odnášejí 
Europass, objasňující informace obsažené v oficiálním osvědčení, 
aby byly lépe srozumitelné pro zaměstnavatele a instituce mimo 
naši zemi, a tak se jim otvírají dveře pro práci i studium v zahraničí. 

 Ve škole bude i v dalších letech stabilní prostředí s dvanácti tří-
dami a budeme i nadále žákům základních škol nabízet zajímavé 
a perspektivní studijní obory, aby se mohli po čtyřech letech stu-
dia úspěšně ucházet o odbornou práci v technických, informačních 
a ekonomických oborech nebo o další studium na technických i ji-
ných školách. Nabídka školy pokrývá spektrum elektrotechniky 
a informačních technologií, a to od zaměření na řídicí, počítačo-
vé a elektronické systémy, které podporují velké elektrotechnické 
firmy v regionu, přes zaměření na aplikace počítačů a správu sítí, 
oblíbené chlapci, jejichž cílem je stát se IT specialistou, až po za-
měření na aplikační software a multimédia, kde studují v hojném 
počtu také dívky. 
  SPŠel•it Dobruška má 70 let dlouhou tradici a je nedílnou sou-
částí školství ve městě i v regionu. Přejeme škole i do budoucna, aby 
nadále zůstala uznávaným centrem odbornosti a vzdělanosti v celé 
oblasti. Ing. Milan Maršík, ředitel Střední průmyslové školy 
 elektrotechniky a informačních technologií, Dobruška

v y š l o  v  t i s k u  —

O P O Č n O  –  s P O r  O  bý VA lý  k l á š T E r 
V  O P O Č n ě  j E š T ě  z DA l E k A  n E s kO n Č i l

Rychnovský deník, 14. 6. 2016 –  Krajský soud již dříve roz-
hodl, že majitelem kapucínského kláštera je Česká republika 
a ne Královéhradecký kraj. Tento verdikt ale na základě dovo-
lání kraje zrušil Nejvyšší soud s tím, že církevní restituce na 
majetek krajů nedopadají a jejích vlastnictví v rámci církev-
ních restitucí nelze zpochybňovat. Případ restituce opočen-
ského kláštera byl vrácen k dalšímu řízení Okresnímu soudu 
v Rychnově nad Kněžnou.
 Město Opočno už dříve přemýšlelo o využití budovy býva-
lého kláštera. Kapucíni totiž městu přislíbili, že pokud se jim 
podaří v rámci církevních restitucí získat klášter od státu zpět, 
převedou ho bezplatně na město. Pokud však areál bývalého 
kapucínského kláštera připadne kraji, situace se změní, město 
se ale bude snažit věc dále projednávat. „Pokud bude i nadále 
trvat vůle zastupitelů, vstoupíme v takovém případě v jednání 
s krajem,“ vyjádřila se k nastalému obratu starostka Opočna 
Šárka Škrabalová. Dle jejích slov je v zájmu města vědět, co 
s areálem bude.
 Komu připadne klášter? Opočno – Nejvyšší soud zrušil 
verdikt v případě vlastnictví bývalého kláštera v Opočně. Spor 
se projedná znovu.
 Rozhodnutí krajského soudu ve věci určení vlastnictví bý-
valého kapucínského kláštera v Opočně, podle kterého je ma-
jitelem Česká republika, nikoliv Královéhradecký kraj, zrušil 

Závěr maturit byl opravdu slavnostní.  foto: archiv školy

Malý Tomáš s tatínkem zcela vlevo. foto: archiv knihovny



Nejvyšší soud na základě dovolání kraje. Rozhodnutí je pra-
vomocné, celý spor o vlastnictví znovu projedná soud prvního 
stupně.
 „Rozhodnutí Nejvyššího soudu považujeme za přelomové, 
vítáme ho a dává nám jistou naději, že klášter zůstane v majet-
ku kraje. Podle poslední argumentace odvolacího soudu jsme 
se měli celých deset let chovat jen jako provizorní správce a če-
kat, dokud se o klášter někdo nepřihlásí, což nepovažujeme za 
dostatečné odůvodnění,“ řekl krajský radní pro oblast investic 
a majetku Josef Dvořák.
 Královéhradeckému kraji a České republice – Úřadu pro 
zastupování státu ve věcech majetkových se podařilo účinně 
zpochybnit závěr soudů nižších stupňů, podle kterého areál 
bývalého kapucínského kláštera v Opočně přešel ze státu na 
kraj v rozporu s tzv. blokačním paragrafem zákona o půdě. 
„Nejvyšší soud má ale za to, že převod majetku ze státu na kraj 
byl v pořádku a vlastníkem areálu je skutečně Královéhradec-
ký kraj. Soudy nižších stupňů jsou vázány právními názory 
dovolacího soudu. Celá věc se vrací k soudu prvního stupně, 
tedy Okresnímu soudu v Rychnově nad Kněžnou,“ doplnil rad-
ní Dvořák.
 Královéhradecký kraj podal na podzim loňského roku do-
volání k Nejvyššímu soudu poté, co zazněl verdikt, že vlast-
níkem areálu bývalého kláštera v Opočně je Česká republika, 
ne Královéhradecký kraj. Provincie kapucínů tak mohla na 
základě tohoto rozhodnutí zažádat o jeho návrat v rámci resti-
tuce, což kraj odmítal. Tento rozsudek vydal nejdříve Okresní 
soud v Rychnově nad Kněžnou, a to v říjnu 2014, a potvrdil ho 
i Krajský soud v Hradci Králové v červenci 2015.
 Ve svém dovolání se Královéhradecký kraj opíral například 
o záměnu právních institutů „převod“ a „přechod“. Dále kraj 
upozornil na mylný závěr soudu, že objekt sloužil k zeměděl-
ským účelům, ačkoliv ho v roce 2003 od státu přebíral jako Ústav 
sociální péče, a dále na fakt, že soud smetl námitku vydržení.
 Královéhradecký kraj se o sporný objekt na opočenském ná-
městí deset let řádně staral a investoval zde nemalé prostředky. 
Naopak kapucíni, kteří podali žalobu o určení vlastnictví, své 
nároky na klášter po celou dobu neuplatňovali. O areál proje-
vila provincie zájem až v roce 2013, kdy Královéhradecký kraj 
zveřejnil záměr soubor nemovitostí prodat jakožto nepotřeb-
ný majetek. Znalec tehdy vyčíslil odhadní cenu na 8,5 milionu  
korun. Autor: Redakce Rychnovského deníku

s p o r t  —

V O D u  m á m E  r A D ě j i  u V n i T ř 
h A s i Č s k ý c h  h A D i c !

Namísto hodnocení sportovních výsledků letošního Okres-
ního kola hry Plamen letos hodnotíme naprosto jiné aspekty. 
Většina z vás ví, že nás letos na tzv. třídence, kde jsou všech-
ny hasičské sbory z okresu, zastihla blesková povodeň, která 
se prohnala přímo stanovým tábořištěm. V současné chvíli 
všichni z nás ještě dohledávají své věci a hasičský materiál. Ně-
které věci jsou nenávratně pryč, zničené a rozlámané. Bohužel 
je zničených hodně dětských dušiček, které od soboty trápí 
stres a psychické problémy způsobené bouřkou a také poci-
tem vlastní ztráty. Některé děti v tom zmatku zůstaly naprosto 
samy s cizími lidmi, protože své vedoucí a kamarády ztratily 
v tom chaosu.  I já jsem po cestě domů, když jsme se konečně 
odtamtud dostali, slyšela: „A s hasičema končím, tohle mi sta-
čilo“ nebo „Na Plamen už nikdy nepojedu“. Pochopitelně hor-

ší to leckdy bylo u dětí, které mlčely, tam už v organismu vládl 
uvnitř tlumený stres.  
 Sobotní odpoledne bylo těžké i pro dospělé členy, ale mys-
lím, že všichni dělali, co bylo možné, a situace se zvládla bez 
vážných zranění, což je snad ta nejlepší zpráva. Za náš sbor 
mohu konstatovat, že jsme dopadli velice dobře. Z materiálu 
nám nechybí snad nic, jen pár věcí ještě máme u jiného SDH. 
Ano, přišla k úhoně nějaká elektronika a chybí pár kusů oble-
čení a bot, ale to nikdo z nás neřeší. Dokonce se rozjela i všech-
na auta, která jsme tam museli nechat. Měli jsme štěstí, proto-
že jsme v danou chvíli byli všichni u stanů, takže jsme nemuseli 
hledat děti a stihli jsme po prvních kapkách zavřít stany, auta 
a uklidit nářadí do vleku. Dva stany nám sice uplavaly, ale na-
šlo se vše, co bylo uvnitř. Výhoda byla, když byl stan uzavřen 
na zip, protože jakmile jste našli stan (třeba až vzadu v lese), 
tak jste našli vše. Ale hlavně – jsme super parta lidiček, kteří si 
bezvadně poradili – DÍKY, KOLEGOVÉ! 
 Máte-li chuť přečíst si přesný popis situace, ve které jsme se 
ocitli, můžete si najít zprávu z Jílovic na webových stránkách 
města Opočno.  Kateřina Vošlajerová, SDH Čánka

D ě T s k ý  A  s P O r T O V n í  D E n  s E 
V Y D A ř i l ,  P ř E k V A P E n í m  P r O  D ě T i 

b Y l O  m O ř E  P ě n Y

V neděli odpoledne 29. 5. bylo na zimním stadionu a na fotbalo-
vém hřišti v Opočně živo. Již podruhé zde pořádali členové komise 
pro sport a volný čas sportovní odpoledne pro malé i velké děti, 
které si mohly vyzkoušet např. jízdu zručnosti na kolech, slalom 
mezi kuželi na koloběžkách, hod na koš, střílení na brány, obleče-
ní do hokejové výstroje, střelbu ze vzduchovky, chůzi na chůdách, 
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Čánecké družstvo před startem požárního útoku v Jílovicích. V tuto 
chvíli ještě nikdo netušil, co počasí přichystá.  foto: archiv SDH

Součástí odpoledne bylo i „pěnové řádění“.  foto: archiv komise
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stříkání vodou na cíl apod. Nechyběla ani rozcvička, kterou zajis-
tila se svojí kolegyní paní Žahourková. Celým odpolednem prová-
zel jako vloni klaun Lukíno (pan Lukáš Stančík), který připravil 
disciplíny pro naše nejmenší. Moderátor toho stihl opravdu hodně 
– neustále povídat, pořádat závody na skákacích konících, odmě-
ňovat děti, byl prostě „všudypřítomný“. A nutno dodat zábavný. 
Bonbónkem a završením celého odpoledne byla pěna, kterou naši 
hasiči nastříkali na tréninkové hřiště a děti se v ní vyřádily tak, 
že některé byly mokré „skrznaskrz“. Chtěli bychom smeknout 
před našimi hasiči, kteří přesto, že v sobotu na závodech v Jílovi-
cích po průtrži mračen museli evakuovat děti a zachraňovat co se 
dalo a v neděli od rána přebírat a sušit zachráněné věci, dodrželi 
slib a přijeli na fotbalové hřiště udělat dětem radost. Děkujeme.  
Omlouváme se našim fotbalistům, že na tréninkovém hřišti pěna 
zanechala stopy. 
 Připravit takovou akci jako je Dětský den je náročné na lidi i na 
čas. Potřebujete mnoho dobrovolníků, kteří budou u disciplín. Na 
Dětském dni bylo takových lidí, většinou z řad sportovců našeho 
města, celkem 30. Děkujeme. Během tří hodin snědlo 163 dětí  
82 kg melounů. Všichni malí i velcí účastníci si odnesli dárek, kte-
rý si sami vybrali. 
 Pořadatelem Dětského a sportovního dne byly TJ Sokol Opoč-
no a město Opočno za finanční podpory Královéhradeckého kraje 
a organizovali ho členové komise pro sport a volný čas. Pozdra-
vit naše děti přijel i náměstek hejtmana Královéhradeckého kraje 
pan Karel Janeček. 
 Děkujeme všem, kteří pomohli. 
Členové komise pro sport a volný čas Jana Hrnčířová, Luděk 
Kopecký, Dušan Krištof, Jan Musil, David Paštika, Lucie 
Prausová, Kateřina Vošlajerová, Vítězslav Zilvar

1 1 .  r O Č n í k  n O h E j b A l O V é h O 
T u r n A j E  T r O j i c  4 5 +

V sobotu 21. května proběhl již jedenáctý ročník Memoriálu 
Franty Jaroše – nohejbalového turnaje trojic. Turnaj je specific-
ký tím, že účastnit se mohou pouze neregistrovaní hráči starší 
45 let. Pořadatelem turnaje byla již tradičně Tělocvičná jednota 
Sokol Opočno. 
 Na antukových kurtech v areálu koupaliště Broumar se ten-
tokrát sešlo devět družstev z oblasti Královéhradeckého kraje. 

Jedná se o již tradiční účastníky, o to je atmosféra při zápasech 
i při posezení v příjemném prostředí občerstvení Broumar-
ka přátelštější. Vlastně všichni se těší nejenom na hru, ale i na 
osobní setkání.
 Týmu TJ Sokol Opočno ve složení M. Šnajdr, L. Michl a  
L. Ježdík se podařilo postoupit ze základní do finálové skupiny 
a v celkovém hodnocení obsadit šesté místo. Putovní pohár opět 
získalo družstvo z Kostelce nad Orlicí, které ve finálovém zápa-
se zvítězilo nad hráči z okolí Žamberku. Pomyslnou bronzovou 
medaili získali „Gulášci“ – kluci z Rychnova nad Kněžnou.
 Pochvalu od všech zúčastněných si zaslouží jak organizátoři 
z TJ Sokol, tak obsluha Broumarky. Účastníci odjížděli do svých 
domovů spokojeni s přáním vrátit se zase za rok.
 Za TJ Sokol Opočno Ladislav Ježdík

m E m O r i á l  m i r O s l A V A  k l i k Y

Fotbalový stadion v Opočně žil v sobotu 18. června turnajem 
mladších přípravek ve fotbale. Memoriál Miroslava Kliky již 
tradičně pořádal TJ Spartak Opočno. Letos se ho zúčastnilo 
8 týmů.

 Celkovým vítězem se nakonec stalo mužstvo Rozkoš Čes-
ká Skalice. Tým TJ Spartak Opočno/SK Dobruška skončil na 
čtvrtém místě, a to až po penaltovém rozstřelu s hráči Leto-
hradu, který po nerozhodném výsledku 3:3 dopadl lépe pro 
Letohrad v poměru 2:1.
 Konečné pořadí turnaje: 1. Rozkoš Česká Skalice, 2. SK 
Třebechovice pod Orebem, 3. FK Letohrad, 4. TJ Spartak 
Opočno/SK Dobruška, 5. FK Náchod, 6. TJ Baník Vamberk, 7. 
TJ Rasošky Josefov, 8. SK Dobruška/TJ Spartak Opočno.
 Nejlepší hráč David Gaži (TJ Rasošky Josefov), nejlepší 
střelec Vojta Kaněra (Rozkoš Česká Skalice), nejlepší brankář 
Tadeáš Pavlík (FK Letohrad).
 Děkujeme sponzorům, díky kterým bylo možné turnaj uspo-
řádat. Byli to Město Opočno, Bohemilk a.s. Opočno, Kristina 
Colloredo-Mansfeldová, Josef Králíček – REKLAMA, Čtvr-
tečka – AUTODOPRAVA, Lukášek – AUTOSERVIS, PNEU-
SERVIS – Martin Holeček, ELMONT Březovský & spol., 
s.r.o., ZNAČKOVÉ NÁŘADÍ, s.r.o., a PROTECO nářadí s.r.o.
 Už teď se těšíme na další ročník turnaje malých fotbalových 
nadějí. Přijďte nám fandit! Příště to třeba bude zlatá.
 Za TJ Spartak Opočno Pavel SýkoraHrálo se s plným nasazením... foto: archiv pořadatelů

Tato akce se uskutečnila za finanční
podpory Královéhradeckého kraje

Společná fotografie obou týmů Opočno/Dobruška. Tým TJ Spartak 
Opočno/SK Dobruška skončil na čtvrtém místě až po penaltovém  
rozstřelu. foto: Petr Reichl



z A Č á T k Y  h O k E j E  V  O P O Č n ě  i V

Dnes pokračuji v rozhovorech s lid-
mi, kteří stáli u založení hokeje 
v Opočně. Navštívil jsem pana Karla 
Kloučka, nejstaršího opočenského 
žijícího hokejistu. Je narozen 5. květ-
na 1925, žije sám v domě v Dobruš-
ské ulici a stále projevuje zájem 
o dění ve městě. Zajímají ho výsledky 
opočenských hokejistů, je pravidel-
ným divákem televizních sportov-

ních přenosů, je čtenářem Opočenských novin, které jsou 
vedle kamaráda Tondy Stárka zdrojem informací. Tonda 
mu obstará malé nákupy, ty velké mu jednou měsíčně za-
řídí vnuk. Pan Klouček si sám vaří, dokonce se pouští i do 
pečení sladkých desertů. Neslouží mu nohy, a tak se do 
města a na zimák, kde strávil více než padesát let, dnes už  
nedostane.

 Pane Kloučku, zavzpomínejte na své bruslařské a ho-
kejové začátky.
Já jsem se narodil a vyrůstal v Dobrušce. Byli jsme tři 
sourozenci, dva kluci a děvče. Brusle jsme měli jen jedny, 
a tak jsme si je půjčovali. Bruslili jsme za barevnou, dnešní 
Stuhou, kde byly na louce takové příkopy, kam vypouštěli 
z továrny vodu. V zimě zamrzly a tam jsme nejdříve bruslili 
a později jsme to začali zkoušet s hokejkami – samorost-
kami. Za žáky ani za dorost jsem nikdy hokej nehrál. Když 
mně bylo šestnáct let, začal jsem hrát za muže Dobrušky 
a to jen proto, že jsme byli spolu se spoluhráčem Karlem 
Krejzlem jedinými leváky. Vzpomínám, jak jsme na zápas 
do Semechnic jeli šestimístným autem pana Doležala. Já 
jsem jako nejmladší a nejmenší ležel přes kolena spoluhrá-
čů. Musel jsem vyzout boty, abych je neumazal. V Semech-
nicích, kde se tehdy hrálo na Martínkově louce, mě vystrči-
li z auta v ponožkách do sněhu, obul jsem na mokré nohy 
brusle a celý zápas jsem trpěl zimou. V Dobrušce jsem hrál 
s bratry Šanovcovými, hráli tam i Opočeňáci Jiří Rathous-
ký a Karel Čížek. S nimi jsem později hrál i v Opočně. Starší 
Šanovec hrál ligový hokej v Olomouci.
 Jak jste se dostal do Opočna?
Do Opočna jsem přišel až po vojně, kterou jsem sloužil 
v Trutnově, a i tam jsem hrál hokej. Tenkrát se tam hrála 
divize a to byla dobrá škola. Nepatřil jsem mezi nejlepší, pa-
třil jsem spíš mezi průměr. Když jsem přišel z vojny v roce 

1950, hrál jsem dva roky za Semechnice. S nimi jsem vyhrál 
Župní přebor, kdy jsme porazili Dobrušku a Náchod. Pak 
jsem se oženil, nastěhovali jsme se do Opočna, a tak jsem 
začal hrát hokej tady. V roce 1953 jsme spolu s doktorem 
Jelínkem a Láďou Šanovcem přihlásili mužstvo mužů do 
okresního přeboru. V Opočně se do té doby hrály jen doros-
tenecké soutěže. 
 S jakými mužstvy jste tehdy hráli?
Tady se hrál hokej skoro v každé vesnici – Byzhradec, Se-
mechnice, Krčín, Bohuslavice, Týniště, Borohrádek, Krá-
lova Lhota, Jásenná, Třebechovice, později pak Chvojenec, 
Živanice, Kopidlno a další. Většinou to byly okresní nebo 
meziokresní soutěže. Na tréninky nebylo moc času, tak 
jsme hráli hlavně srdcem. Většina spoluhráčů hrála v létě 
fotbal, a tak fyzička nebyla velkým problémem. A hrálo se 
maximálně v deseti lidech, tak jsme byli stále na ledě.
 Já si jako kluk pamatuji, že jste na zápasy chodili ob-
lečeni ve výstroji z domu, protože na hřišti nebyla žádná 
kabina.
To máš pravdu. Výzbroj nám tenkrát přenechali z Dobruš-
ky, kde se hokej přestal hrát. Tak jsme ji měli všichni doma 
a také se o ni starali. Dresy jsme měli s velkým oranžovým 
véčkem na prsou a znakem Dobrušky. Později jsme měli 
dresy se znakem DSO (dobrovolná sportovní organiza-
ce). Do chráničů jsme vkládali noviny a kartony, abychom 
zmírnili ty rány pukem. Kabinu později postavil Láďa Ša-
novec z prken a kartonů z mlékárny někde v místě, kde je 
dnes parkoviště. Led jsme si pochopitelně dělali sami a taky 
se o něj starali. My jsme to měli rádi. Představ si, Pepo, že 
jsme jezdili trénovat na zimní stadion do Pardubic a trénink 
začínal, když hodiny na věži Zelené brány odbíjely půlnoc. 
 Jak dlouho jste hokej hrál? Dělal jste i jiný sport?
V létě jsem hrál tenis. Tehdy jsme „váleli“ za sokolskou spo-
lečně s Lojzíkem Zbudilem, dr. Horákem, Šanovcem, Ko-
lencem a jinými. Nepříjemní byli Šanovec a Kolenec, kteří 
hráli pinec, a tak to hráli podobně. S hokejem jsem skončil 
asi v šedesátém roce. To už jsem i pískal a byl jsem členem 
STK v Hradci Králové. Rozhodčího jsem dělal oficiálně až 
do 55 let, pak jsem ještě dva roky vypomáhal při turnajích 
žáků. Odpískal jsem stovky utkání.
 Ani po ukončení kariéry rozhodčího jste na hokej ne-
zanevřel. Co jste dělal potom?
Do osmdesáti let jsem při utkáních od žáků, přes dorost až 
po muže seděl v kabině časoměřičů a trestoměřičů a obslu-
hoval časomíru. 
 Nemohu opomenout ještě jednu činnost, kterou jste 
léta vykonával. Co to bylo?
Máš asi na mysli lajnování. Až do položení nové betono-
vé plochy jsem každou zimu lajnoval. Já jsem to se štět-
cem uměl, bylo to moje řemeslo, které jsem dělal v Adastu 
Dobruška. Lajnovalo se většinou večer nebo v noci, aby se 
mohla barva zalít vodou a dobře zamrzla. 
 Pane Kloučku, děkuji vám za příjemné chvilky s vámi 
a vaše vyprávění. Přeji vám hodně síly a zdraví. Máte ně-
jaký vzkaz pro opočenský hokejový klub?
Chci poděkovat našim mladým nástupcům, že se starají 
o hokej v Opočně. Že mají mladí kluci kde sportovat. Vždyť 
je to naprostý unikát. Takové malé město a tak bohatou ho-
kejovou historii má za sebou. (-ča)
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Uzávěrka příštího čísla 18. 7. 2016 v 15 hodin — Vyjde 1. 8. 2016Pan Klouček je stojící napravo.
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ODEČTY VODY 
 
Vážení občané,    
přiblížil se další termín pravidelného čtvrtletního odečtu (k 31. 3. 2015), dovolujeme si vás znovu 
požádat o spolupráci a nahlášení stavu vašich vodoměrů (nejpozději do 5. 4. 2015)  
Děkujeme, TSMO 
 

Odečítací lístek 
Technické služby města Opočna, s.r.o. 

Jméno: 
 

 

Adresa: 
 
 

 

Tel: 
 

 

E_mail: 
 

 

 

  Žádám o stanovení spotřeby výpočtem 
 

Datum a podpis: ………………………….…………………………… 
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PŘIJMEME PRACOVNÍKY TĚCHTO PROFESÍ:
•  montáž zateplovacích systémů – provádí se z lešení Haki

•  montáž hydroizolačních systémů plochých střech
•  nástup možný ihned

•  info na tel.: 603 919 568, 603 482 392

ř á d k o v á 
i n z e r c e  —

– Vlastníte nemovitost ve velmi 
špatném až zchátralém stavu nebo 
dlouho neobývanou nemovitost 
před vyklizením? Nabídněte. Platím 
hotově do 500.000 Kč. 
Tel.: 724 806 101
– Dobře zaplatím za veškeré sta-
rožitnosti, obrazy, hodiny, kapes-
ní a náramkové hodinky, nábytek, 
sochy, fotoaparáty, housle, hračky, 
knihy, pohledy, mince, pivní lahve, 
sklo, porcelán a jiné. Po tel. doho-
dě vás navštívím, učiním nabídku 
a v případě spokojenosti zboží od-
koupím. Poradenství i návštěva je 
vždy zdarma, platba hotově. 
Tel.: 605 254 511

5.– 7. srpna 2016
Po všechny tři dny jarmark na hradišti Opočno.

hudební program na Trčkově náměstí:

— Pátek —
19:00 refresh band 

20:30 ivan hlas
22:00 Wanastowi Vjeci revival

— sobota —

Velká benátská noc
19:00 QuO VADis

20:30 janek ledecký
22:00 limetall | 00:00 iron maiden revival
2:00 Dj negast (rock, ska, reggae, electro)

— neděle —
17:00 relax – folk

19:00 Pink floyd revival – czech

vstupné na všechna vystoupení dobrovolné


